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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen sorsot szánnak az Elvira-majornak?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Érd délnyugati határában található Elvira major felbecsülhetetlen értéket képvisel, hiszen
nem csak Magyarországon, de egész Európában sem található a csonthéjas gyümölcsöknek
ilyen  széleskörű  génbankja.  Hazánkban  szinte  minden  faiskola  és  gyümölcsültetvény  innen
származik, és mindaz a tudás, amit őrzünk az őshonos csonthéjas gyümölcseinkről, itt található. Az
MKSZN Nonprofit Kft. - az Érdi Gyümölcskutató jogutódjaként - 2015-óta gondoskodott a major
szakmai  tevékenységének  és  működésének  irányításáért,  a  legkiválóbb  szakembereket
felvonultatva.  Az  Innovációs  és  Technológia  Minisztérium  az  MKSZN  Nonprofit  Kft.  felett
gyakorolt  tulajdonosi  joggyakorlói  jogát  azonban  átadta  a  Magyar  Agrár  –és  Élettudományi
Egyetemnek. Az egyetem a nonprofit működési formát felszámolta, és a magas szintű szakmaiságra
garanciát jelentő tapasztalt vezetőket leváltották.

Mivel  az  Elvira  major  élelmiszerbiztonságunk  és  nemzeti  szuverenitásunk  megőrzése
szempontjából  is  kiemelt  értéket  képvisel,  ezért  aggodalommal  figyeljük  a  fentiekben  leírt
átszervezési folyamatot.

Ezért kérem miniszter urat, hogy a következő kérdéseimre válaszoljon:

• Miért vált szükségessé az Elvira major tulajdoni hátterének, irányításának átszervezése? 
Mi indokolta egy jól működő szervezet átalakítását?

• Milyen konkrét szakmai kifogásokkal tudják megindokolni a magas szakmai minőséget 
garantáló, tapasztalt munkatársak elbocsátását? Milyen szempontok alapján kerültek 
kiválasztásra az új vezetők?

• Történte bármi érdemi változás az Elvira major működésében, tevékenységi körében, 
mióta az Agrár- és Élettudományi Egyetemi alapítványi holdingjának irányítása alá került? 
Sérült-e bármilyen korábbi szakmai funkciója a majornak, esetleg megszűnt-e bármilyen 



addig folytatott szakmai tevékenysége, vagy csökkent esetleg a kapacitása?
• Milyen garanciákat tud adni arra miniszter úr, hogy az Elvira Major eredeti szakmai céljai 

nem sérülnek az átszervezés után sem?
• Terveznek-e beavatkozást a major funkcióját tekintve, az itt folyó tudományos, kertészeti, 

vagy mezőgazdasági tevékenység tekintetében? Tudja-e miniszter úr a továbbiakban is 
garantálni, hogy a majorhoz tartozó mezőgazdasági területek sértetlenek maradnak, a 
génbank és az ültetvények biztonságos fenntartásához, működtetéséhez szükséges 
védőtávolságok és egyéb feltételek a továbbiakban sem sérülnek?

 

Válaszát előre is köszönöm!

Keresztes László Lóránt
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